
 

 

Realisatie Onderwijs Centrum Texel. 

 
Inleiding. 
In 2015 besloten de schoolbesturen Stichting Kopwerk, Stichting Samenwerkingsscholen, Schooltij en 
Stichting Sarkon samen met de gemeente Texel de mogelijkheden te onderzoeken om het onderwijs 
op Texel voor de toekomst te borgen, de kwaliteit op een hoog niveau te houden en te vernieuwen, 
zodat zij aansluit bij de 21e-eeuwse vaardigheden. Daarbij zou deze inhoudelijke impuls mede een 
oplossing zijn voor de toenemende daling van het aantal leerlingen op Texel (zie contourendocument 
van 8 april 2016). 
Deze ambitie kan worden waargemaakt door een vergaande inhoudelijke samenwerking tussen de 
vijf scholen, die gelokaliseerd zijn in Den Burg. Vanuit dit centrum kunnen de scholen in de 
buitendorpen worden ondersteund en gefaciliteerd om ook daar kwalitatief hoogstaand en 
thuisnabij onderwijs mogelijk te maken en te houden. De afgelopen maanden zijn de schoolbesturen 
bezig geweest met het ontwikkelen en ontwerpen van een dergelijk centrum in Den Burg. Daarbij 
speelt de marktontwikkeling in de bouw ons danig parten. Het blijkt een enorme uitdaging om dit 
centrum neer te zetten binnen de financiële kaders, dat voldoet aan de doelstelling, zoals die in het 
genoemde contourendocument is verwoord en door de gemeenteraad is vastgesteld. 
De schoolbesturen hebben het college gevraagd om de mogelijkheid te onderzoeken om het 
beschikbare budget aan te passen aan de marktontwikkeling in de bouwsector. 
 
Het inhoudelijke programma van eisen. 
Samen met het bouwkundig adviesbureau ICS hebben de directies en de teams van de scholen een 
visie ontwikkeld op de samenwerking in het Onderwijs-Centrum en deze vertaalt naar een voorlopig 
ontwerp. Dit voorlopig ontwerp is door de schoolbesturen als uitgangspunt genomen voor de 
verschillende berekeningen. Uit onderzoek van verschillende (onafhankelijke) bureaus blijkt dat dit 
ontwerp duurder is dan het door de gemeente beschikbaar gestelde budget. De schoolbesturen 
hebben om die reden gezocht naar bezuinigingen, die enerzijds tot een lagere kostprijs zouden 
leiden, maar tegelijkertijd de ambities van het Onderwijs-Centrum geen geweld zouden aandoen. 
In het kort zijn er twee varianten denkbaar. 
 
De cijfers 

- Begroting BBA plan 1.0                                                  7,9 milj. 
- Minimaal gevraagde bijstelling Budget gemeente Texel  naar                                 6,4 milj. 
- Te kort                                                                             1,5 milj. 
- Alle bezuinigingen voorstel BBA                                 1.4 milj. 
- Te kort                                                                               0,1 milj. 
- Gevraagde bijstelling Budget gemeente Texel na naar 6,6 milj.                               0,2 milj. 

 
NB: 
Alle prijzen prijspeil juli 2018 en inclusief btw 
 
Het budget van 6,4 miljoen. 
Indien we uitgaan van een taakstellend budget van 6,4 miljoen, waarbij er voor 1,5 miljoen moet 
worden omgebogen, blijft er van de beoogde ambities weinig meer over. Een aantal zaken op een rij: 
 

- Er zal van een duurzame bouw geen sprake zijn; vriendelijke materialen zullen niet worden 
toegepast en klimatologisch zal het gebouw niet voldoen aan de eisen van deze, laat staan de 
toekomstige tijd. 

- Hoewel er door de besturen al veel ruimte (lees vierkante meters) is ingeleverd, door de 
zogenaamde vaste voet niet vijf keer maar slechts één keer mee te nemen, zullen er bij een 
budget van 6,4 miljoen nog meer vierkante meters worden ingeleverd. En dat betekent dat 



 

 

er van gepersonaliseerd leren, waarbij kinderen individueel of in kleine groepjes zelfstandig 
kunnen werken nauwelijks meer sprake kan zijn. 

- Dit budget zal een gezamenlijke gemeenschappelijke ruimte, waar kinderen van de 
verschillende scholen elkaar ontmoeten en met elkaar samen kunnen werken niet mogelijk 
maken. In feite komt het neer op een traditionele “gangenschool met lokalen”. 

- Een dergelijk gebouw leent zich ook niet meer voor medegebruik door andere educatieve 
partners, zoals de bibliotheek, gastlessen van Artex en sportverenigingen. 

- Tot slot zal deze school ook in het kader van energiegebruik niet tot de moderne gebouwen 
kunnen worden gerekend. 

Samenvattend komt er een school te staan, zoals we die in de jaren 60 en 70 van de vorige eeuw 
ook bouwde. Daarbij zullen de aanpassingen, in de Hogeberg dermate gering zijn, dat de 
individuele scholen uit elkaar zullen worden gehaald, omdat de leerlingen van groep acht 
separaat in de leeggekomen lokalen van de Hogeberg zullen worden gehuisvest. Hetgeen 
pedagogisch en organisatorisch voor de bestaande basisscholen een bijna onwerkbare situatie 
oplevert. Daarnaast zal dit ten koste gaan van de diversiteit en herkenbaarheid van de scholen. 
 
Het budget van 6,6 miljoen 

Bij een budget van 6,6 miljoen zijn er wat meer mogelijkheden. Het is echter geen vetpot, zoals de 
begroting en de berekeningen van een onafhankelijk calculatiebureau al heeft laten zien. Wel zijn 
een aantal aanpassingen mogelijk, die het centrum beter geschikt maken voor samenwerking, 
kwaliteitsverbetering en vernieuwing van het onderwijs, zoals in het contourendocument wordt 
verwoord. Veel van de nadelen, die in de vorige paragraaf zijn genoemd komen te vervallen. Het 
wordt dan mogelijk om meer vierkante meters te bouwen, de school zal een redelijke aula hebben 
waar gemeenschappelijke activiteiten kunnen plaatsvinden en tegelijkertijd zal de school duurzamer 
kunnen worden gerealiseerd. 
 
Tot slot 
Het is reeds eerder gezegd, dat de huidige marktontwikkelingen in ons nadeel werken. Dat betekent 
dat het aanbesteden van een dergelijk project grote risico’s met zich meebrengt. De kans dat bij een 
open aanbesteding het budget door alle kandidaten wordt overschreden en daarmee de 
schoolbesturen voor een onoverkomelijk probleem plaatst, is niet ondenkbaar. Om die reden denken 
de schoolbesturen dat het beter is om in een zogenaamd “bouwteam “aan te besteden. Daarmee 
kunnen de ontwikkeling, het ontwerp en de bouw budget gestuurd plaatsvinden. En daarnaast willen 
we nadrukkelijk de mogelijkheid onderzoeken om de installaties van het nieuwe deel van het 
centrum te koppelen aan die van de Hogeberg. Ook dat zal mogelijk een forse bezuiniging met zich 
meebrengen. 
Willen we de kwaliteit van het onderwijs op Texel op een hoger niveau brengen en houden en zoveel 
mogelijk thuisnabij realiseren, is in onze ogen een centrum als deze onontbeerlijk. Vanuit dit centrum 
kan niet alleen het onderwijs in Den Burg maar ook de scholen in de buitendorpen adequaat en 
duurzaam worden ondersteund. 
 
 
Stuurgroep Onderwijs Centrum Texel. 
 
 
 
 


